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کوتاهازشهرستانها

شمارش معکوس با نهایی شدن اجرای یک 
پل روگذر و مرحله سوم شبکه گذاری زیر سد، 
آب تا پایان فروردین 96 به سد گلورد مازندران 

می رسد.
فرماندار بهشــهر گفت که کارهای عملیاتی برای 
آبگیری ســد گلورد انجام شده و در آخرین جلسه ای 
که در وزارت نیرو برگزار شد تا پایان فروردین ماه سال 

96 این سد آبگیری می شود.
سید خالق سجادی افزود: ساخت پل رو گذر سد 
گلورد در حوزه شهرستان بهشهر از جمله کارهایی بود 
که باید برای تردد روستائیان منطقه بعد از آبگیری سد 
ساخته می شد که نهایی شده است.وی گفت که ساخت 
این پل بــا 200 متر طول از پایان ماه بهمن اجرایی 
شــد و وزارت نیرو برای آن 250 میلیارد ریال اعتبار 
اختصاص داده است.فرماندار بهشهر افزود: مرحله سوم 
شــبکه گذاری زیر سد هم که برای بهره برداری از آن 
ضروری بود، تعیین تکلیف شد و 600 میلیارد اعتبار 
دریافت کرده اســت.وی گفت که این شبکه گذاری از 
»امام ده« تا گلوگاه را زیر پوشش سد قرار می دهد و 

کار اجرایی آن به زودی آغاز می شود.
ساخت و ساز در محدوده اجرای سد گلورد از پائیز 
امسال با تعریف نوبت کاری شبانه وارد مرحله جدیدی 

شد و به صورت شبانه روزی درآمد.
برای ســاخت این سد که از ســال 88 آغاز شد 
تاکنــون یک هزار و 500 میلیارد ریال هزینه شــده 
و 500 میلیارد ریــال هم بابت تکمیل آن به مرحله 

آبگیری اختصاص یافته است.
با بهره برداری از سد گلورد، علاوه بر آب کشاورزی 
شرق مازندران شامل شهرســتان های نکا، بهشهر و 
گلوگاه، آب آشامیدنی این مناطق هم تامین می شود.

شــرق مازندران بر اساس گزارش های رسمی آب 
منطقه ای و هواشناسی بیشــترین خشکسالی را در 
ســال های اخیر تجربه کرده است. سد گلورد دارای 
مخزن 107 میلیون متر مکعبی اســت که در کنترل 
ســیلاب و کاهش خسارات ناشــی از سیل هم نقش 

موثری دارد .

مشهد- خبرنگار کیهان:
استاندار خراسان رضوی از افزایش 10 برابری 
سرمایه گذاری خارجی طی سال جاری در این 

استان در مقایسه با سال گذشته خبر داد.
علیرضــا رشــیدیان افــزود: خراســان رضوی 

مستعدترین منطقه برای سرمایه گذاری است.
وی از بهره برداری 3 هزار و 18 واحد مسکن مهر 
در دهه فجر در استان خبر داد و اظهار داشت: از این 
مجموع، هزار و 2 واحد در شهر گلبهار، هزار و 500 
واحد در شهرهای بالای 25 هزار نفر و 516 واحد نیز 

در شهرهای زیر 25 هزار نفر استان است.
رشیدیان با اشاره به اینکه در مجموع هزار و 224 
پروژه با اعتبار 17 هزار و 928 میلیارد ریال در دهه 

فجر در اســتان به بهره برداری می رسد، گفت: از این 
تعداد 253 پروژه از محل اعتبارات ملی با اعتبار هزینه 
شــده 2 هزار و 64 میلیارد ریال، 25 پروژه از محل 
اعتبارات ملی اســتانی شده با اعتبار هزینه شده 88 
میلیارد ریال و 369 پروژه از محل اعتبارات استانی 
با اعتبار هزینه شــده 731 میلیارد ریال و مابقی به 
تعداد 477 پروژه با اعتبار 15 هزار و 45 میلیارد ریال 
از محل اعتبارات سایر منابع )منابع داخلی، تسهیلات 

و مشارکتی( است.
وی همچنین از رشــد 37 درصدی تولید الیاف 
مصنوعی، رشــد 51 درصدی تولید خودرو و رشــد 
14 درصدی تولید سیمان در سال جاری در استان 

خبر داد.

مســئول روابط عمومی بیمارستان تامین 
اجتماعی البرز مســتقر درکلانشهرکرج اعلام 
کرد که پزشکان متخصص و فوق تخصص این 
بیمارستان بازوی قطع شــده یک کارگر را با 

موفقیت پیوند زدند.
مجید قراگوزلو اظهار داشت: این کارگر29 ساله به 
نام مجید حسین زاده در یک کارگاه ریخته گری واقع در 
جاده مخصوص کرج براثر برخورد با دستگاه برش آهن 
از ناحیه بازو دچار قطع عضو شد که به محض اطلاع 
رســانی، بلافاصه بالگرد اورژانس البرز به پرواز درآمد 
و این مصدوم و دست قطع شده اش را به بیمارستان 

تامین اجتماعی مستقر در کرج انتقال داد.
وی ادامه داد: با انتقال این حادثه دیده، بلافاصله 
تیم پزشکی متشکل از جراح ارتوپدی وفوق تخصص 
ترمیمی و فلوشیپ جراح عروق با موفقیت توانستند 
پس از حدود 5 ساعت بازوی قطع شده این کارگر 29 

ساله را پیوند دهند.

را  گرگان  خلیج  وضعیت  گلستان  استاندار 
اسفبار خواند و گفت: خلیج گرگان نیازمند توجه 
جدی اســت که برای احیای آن باید طرح های 

کارشناسی تدوین و اجرایی شود.
حسن صادقلو اظهار کرد: برای اینکه خلیج گرگان 
به سرنوشت دریاچه ارومیه دچار نشود باید به فوریت 
نسبت به تهیه و اجرای طرح های کارشناسی در این 

زمینه اقدام شود.
وی حل این مشــکل زیســت محیطی را مطالبه 
جدی مردم و مسئولان دانست و تصریح کرد: اجرای 
طرح های کارشناسی شــده باید در کوتاه مدت برای 
نجات خلیج گرگان پیش بینی شود تا هر چه سریع تر 
شاهد احیای این خلیج مهم برای مردم منطقه باشیم.

استاندار گلســتان گفت: 5 میلیارد تومان مصوبه 
استانی برای نجات خلیج گرگان اختصاص یافت که نیاز 

است در یک برنامه کوتاه مدت نسبت به آن اقدام شود.
وی تصریح کرد: سپاه و ارتش را هماهنگ کردیم تا 
با امکانات آنها اقداماتی انجام شود و مجوز مالی از آقای 
نوبخت گرفته شده که در حال حاضر ابلاغ تخصیص 

صورت گرفته است.
صادقلــو اظهار کرد: نامه ای بــه آقای جهانگیری 
فرستادیم که اتفاقی نیفتاده و وی نیز دستوراتی داد 
و باید توجه داشت که وضعیت خلیج گرگان اسفناک 
است و در آینده سبب نگرانی می شود و احتمال دارد 
از همین نقطه خلیج گرگان با این شــرایط در آینده 
شاهد ریزگرد باشیم و همچنین خشک شدن خلیج 
گرگان آسیب هایی را برای استان های سمنان و خراسان 
شمالی ایجاد کند.وی افزود: موضوع نجات خلیج گرگان 
در شورای امنیت کشور مطرح شده و شورای امنیت 
کشور هم اقدامات در این خصوص را ترغیب می کند.

ساری- خبرنگار کیهان:
مازندران بــا پرداخت تعــداد 939 فقره 
تسهیلات به مبلغ 393 میلیارد تومان از محل 
بســته حمایتی رونق تولید رتبه اول کشور را 

تاکنون به خود اختصاص داده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توســعه منابع 
انســانی مازندران کســب رتبه اول در بخش توسعه 
اســتانداری الکترونیکی در هفتمین کنفرانس نظام 
اداری الکترونیک کشــور، کسب رتبه اول و دوم برای 
شهرداری آمل و شهرداری ساری با عنوان شهرداری 
الکترونیک در هفتمین کنفرانس نظام اداری الکترونیک 
کشــور، رتبه اول ضریب نفوذ اینترنت در کشــور به 
میزان 93 درصد، کسب رتبه دوم شاخص استاندارد 
بین المللی )توســعه فناوری اطلاعات و ارتباطات( در 
کشور را پس از تهران از جمله افتخارات استان مازندران 

در این بخش برشمرد. 
حسن خیریانپور اســتفاده از فناوری های نوین و 
اقدام در جهت هوشمندســازی اداری و اجرای دولت 
الکترونیک و برون سپاری خدمات و حرکت به سمت 
اســتان مجازی را جهت تســهیل در ارائه خدمات و 
صرفه جویی در هزینه ها و ســلامت اداری و ســرعت 
در اقدامات را از جمله برنامه های مهم استان اعلام و 
گفت: تعداد خدمات از 140 خدمت به 220 خدمت از 
طریق شبکه الکترونیکی افزایش یافت و 236 خدمت 

جدید نیز احصاء و به دستگاه های اجرایی ابلاغ شد.

وزیر نیرو گفت: در خوزستان کار از ریزگردها 
گذشته و خاک به این استان هجوم آورده است.

حمید چیت چیان در نشست اضطراری مدیریت 
بحران اســتانداری فارس، اظهار داشــت: این روزها 
دولت با مشکلات بسیاری روبه رو است از جمله برف 
گیلان، سیل سیستان بلوچستان و هرمزگان، هجوم 
خاک به خوزستان و این آخری نیز سیل استان فارس 
و بوشــهر که با توجه به کمبود منابع مالی، کار برای 
دولت سخت شده و سلســله حوادث طبیعی اتفاق 
افتاده در ماه های اخیر بار سنگینی بر دوش مدیریت 

کشور انداخته است.
 به طوری که در خوزســتان دیگر کار از ریزگرد 
گذشته و خاک به این استان هجوم آورده است که با 
کوچک ترین رطوبت تبدیل به گل شده و تأسیسات 
برقی را با مشــکل مواجه می کند که همکاران ما با 
وجود گســتردگی مسئله تا حدودی این مشکلات را 

برطرف کرده اند.
این مقام مسئول همچنین گفت: در گیلان بارش 
برف سنگین به حدی بود که یک هزار و 600 دکل و 
تیر برق را شکست و بیش از 2هزار متر پارگی خطوط 
ایجاد کرد که طوفانی با سرعت 80 کیلومتر نیز این 
استان را درنوردید و شدت سرما به گونه ای بود که یک 

مشارکت خیرین مدرسه ساز
ساری- خبرنگار کیهان: مدیرکل آموزش و پرورش مازندران از 
مشارکت و حمایت 140 میلیون تومانی خیرین از مدارس شبانه روزی 
مازندران در نیم ســال نخست سال تحصیلی ســال جاری خبر داد.
سیدعلی قاسمی افزود: کارگروه شناسایی و جذب خیرین نیک اندیش 
در سطح شهرستان ها و مناطق و حمایت خیرین از مدارس شبانه روزی 
استان تشکیل شد.وی تصریح کرد: میزان حمایت خیرین نیک اندیش 
از مدارس شبانه روزی استان مازندران در نیم سال اول سال تحصیلی 
96-95 مبلغی در حدود یک میلیارد و 400 میلیون ریال به صورت 

نقدی و غیرنقدی بوده است.
عملیات فیبر نوری

سمنان- خبرنگار کیهان: مراسم کلنگ زنی کابل کشی فیبر نوری 
به شــهرهای کلاته رودبار، دیباج و روستای آهوانو شهرستان دامغان 
انجام شــد.با اجرای این پروژه فیبر نوری که به طول 30 کیلومتر و 
با اعتباری بالغ بر 4 میلیارد ریال انجام شــد، شهرهای کلاته رودبار، 
دیباج و روستای آهوانو شهرستان دامغان به شبکه فیبر استان سمنان 
خواهند پیوست که افزایش پهنای باند به چند برابر وضعیت کنونی، 
افزایش ظرفیت انتقال، افزایش امنیت و پایداری بیشتر مسیر انتقال، 

نداشتن نویز و تداخل از جمله مزایای انجام آن است.
توزیع بسته بهداشت دهان و دندان

مراغه- خبرنگار کیهان: معاون بهداشتی دانشکده علوم پزشکی 
و خدمات بهداشــتی درمانی مراغه با اشــاره به توزیع 24 هزار بسته 
بهداشت دهان و دندان در مدارس این شهرستان گفت: این بسته های 
بهداشتی در سال تحصیلی جاری به صورت رایگان در بین دانش آموزان 
دوره ابتدایی این شهرستان توزیع شد.احمد مجتهدی افزود: توزیع این 
بســته ها که شامل مسواک، خمیر دندان مناسب برای کودکان است 
در راســتای ترویج فرهنگ بهداشت دهان و دندان و آموزش راه های 
پیشگیری از پوسیدگی دندان در سنین پایین انجام شد.وی ادامه داد 
این اقلام در اختیار تمام دانش آموزان مقطع ابتدایی شهری و روستایی 

مراغه قرار گرفته است.
آب درمانی

اردبیل- خبرنگار کیهان: توسعه آب درمانی های مدرن در شهر 
توریستی ســرعین می تواند کاهش ذخایر آب های گرم منطقه را به 
دنبال داشته باشد.رئیس اداره منابع آب شهرستان سرعین افزود: در 
حال حاضر تعداد 9 آب درمانی مدرن در ســطح این شهرستان فعال 
بوده و قرار اســت با بهره برداری از یک مجتمــع دیگر این تعداد به 
10 مجتمع برسد.علیرضا حیدری گفت: با توجه به وضعیت آب های 
درمانی موجود که نیاز گردشگران تامین و امکان ارائه خدمات مطلوب 
به آنها فراهم اســت بنابراین افزایش آب درمانی های مدرن نمی تواند 
به مصلحت باشد چرا که امکان دارد این امر سبب کاهش ذخایر آب  

گرم معدنی منطقه باشد.
تجهیزات گرمایشی

* برخــورداری مدارس اســتان اردبیل از تجهیزات گرمایشــی 
استاندارد تا پایان سال به هزار مدرسه افزایش خواهد یافت. مدیرکل 
آموزش و پرورش استان اردبیل گفت: در حال حاضر تعداد 780 مدرسه 
از سیســتم گرمایشی اســتاندارد و مطلوب بهره می برند و بر اساس 
اقدامات انجام یافته تا پایان سال تعداد آنها به 1000 مدرسه خواهد 
رسید.احمد ناصری گفت: علی رغم هزینه بالای طرح استانداردسازی 
تجهیزات گرمایشی با عنایت دولت این امر در سطح استان با سرعت 

مطلوب و برای ارتقای ایمنی کلاس های درس اجرا می شود.

فرماندار بهشهر:
آب تا پایان فروردین 96 

به سد گلورد می رسد

افزایش 10 برابری سرمایه گذاری خارجی در خراسان رضوی

استاندار گلستان:
خلیج گرگان در وضعیت قرمز قرار گرفت

پیوند بازوی قطع شده 
یک کارگر در کرج

نماینده مردم اهواز در مجلس:
پساب های شور نیشکر

 وارد تالاب شادگان می شود

حلقه یخی در طول سیم ها کشیده شده بود.
وزیر نیرو اضافه کرد: این روزها بارش باران نیز در 
استان های جنوبی دردسرساز شده اما به نظر می رسد 
با توجه به خشکســالی های اخیر، ایــن بارندگی ها 
خسارتش کمتر از نفعش باشد چراکه کشور در یک 
وضعیت بحرانی از نظر کمبود منابع آب قرار داشت.

وی اظهار داشــت: اقدامات استانداری فارس در 

تخلیه به موقع مردم از نقاط خطرناک بسیار خوب بود 
و همین پیش بینی های بجا باعث شد که خسارت به 

کمترین حد خود برسد.
وی همچنین گفت: از استاندار و تمام مسئولان 
فارس انتظار داریم که هر چه سریع تر نتایج خسارت ها 
را جمــع آوری کرده و بــه دولت ارائــه دهند تا در 

سریع ترین زمان ممکن، تصمیمات لازم اتخاذ شود.

مازندران رتبه اول پرداخت تسهیلات 
تولید در کشور را کسب کرد

خلیل رضاییان معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری فارس 
گفت: براساس برآوردهای اولیه کارشناسان، سیل اخیر به حوزه های 
مختلف شهری و روستایی شهرســتان جهرم 2 هزار و 205 میلیارد 

ریال زیان رسانده است.
معاون اســتاندار فارس و فرماندار ویژه شهرستان جهرم هم در این بازدید 
گفت: از مجموع 2 هزار و 205 میلیارد ریال خســارت هایی که به بخش های 
مختلف این شهرستان وارد شده، بندهای خاکی و آبگیرهای شهرستان جهرم با 
750 میلیارد ریال بیشترین زیان را متحمل شده است.علیرضا صحراییان، میزان 
برآورد زیان های وارده به واحد های مسکونی شهرستان جهرم در سیل اخیر را 
500 میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: در این سیل 6 هزار و 710 واحد مسکونی 
این شهرســتان خســارت دیده که از این تعداد بیش از یک هزار و 200 واحد 
آن نیاز به بازسازی کامل دارد.به گفته وی، میزان خسارت های وارده به بخش 
کشــاورزی 400 میلیارد ریال، راه و شهرسازی 150میلیارد ریال، شهرداری ها 
250میلیارد ریال، آبفای شــهری 65 میلیارد ریال، آبفای روستایی 30میلیارد 
ریال و تاسیسات برق 65 میلیارد ریال برآورد شده است.بارش های گسترده اگر 
چه باعث خوشحالی مردم استان فارس شد اما در ادامه منجر به سیلاب شد و 
به برخی زیرساخت ها، منازل روستاییان و بافت فرسوده برخی شهرهای فارس 

به ویژه در شهرستان های جهرم، فسا و داراب زیان رساند.

شــهردار اصفهان با اشاره به پیشرفت های 
صورت گرفته در روند ســاخت قطار شــهری 
اصفهان گفت: فاز ســوم خط یک قطار شهری 
اصفهان از چهارراه تختی تا سمت میدان آزادی 
در نیمه نخســت ســال آینده به بهره برداری 

می رسد.
مهدی جمالی نژاد با اشاره به پیشرفت 76 درصدی 
ساخت ایستگاه دفاع مقدس تصریح کرد: در حال حاضر 
روند ســاخت این ایستگاه از سرعت خوبی برخوردار 
اســت.وی تصریح کرد: امیدوار هستیم ایستگاه های 
بعدی قطار شــهری اصفهان نیز به ســرعت و پس از 
بهره برداری ایســتگاه آزادی، مــورد بهره برداری قرار 
گیرند. بدون شــک با همت مســئولان سازمان قطار 
شهری اصفهان سال آینده، خط یک قطار شهری به 
صورت کامل در اختیار شهروندان قرار گرفته خواهد 
شــد و به موازات آن، ورود جدی به ساخت خطوط 2 
و 3 با توجه به اهمیت آنها مدنظر قرار خواهد گرفت.

جمالی نژاد با اشاره به پیگیری های صورت گرفته 
برای احداث خط 2 قطار شــهری اصفهان بیان کرد: 
خوشبختانه برنامه ریزی های موثری برای ساخت خط 
2 قطار شهری اصفهان صورت گرفته و با احداث شفت 
ورودی TBM، کار ساخت این خط از طرف زینبیه 
آغاز شده و در حال انجام است.وی ادامه داد: هم اکنون 
پیگیری فعالیت عمرانی قطار شهری از ایستگاه زینبیه 
در شــرق و ایستگاه مدرس نجفی در غرب به سمت 
میدان امام حسین)ع( در خط یک، در دستور کار قرار 
گرفته و برنامه ریزی بر آن است که همزمان از دو محور، 

فعالیت ساخت آن انجام شود. 
شــهردار اصفهان با بیان اینکه ساخت خط سوم 
قطار شــهری اصفهان از دو خط دیگر آسان تر است، 
بیان کرد: این خط از میدان آزادی شــروع می شود و 

در بلوار شفق خاتمه پیدا می کند.

بندرعباس - خبرنگار کیهان : 
رئیس شــورای شهر بندرعباس گفت: دولت در 
سال های اخیر سهم هرمزگان از درآمدهای نفتی را 

پرداخت نکرده است.
پرویز ســالاری در جلســه علنی شورای اسلامی شهر 
بندرعباس که با حضور مدیران نفتی و گازی استان هرمزگان 
برگزار  شد، افزود: طبق ماده 132 قانون برنامه پنجم توسعه 
کشــور، دولت موظف اســت 2 درصد از درآمدهای نفتی 
حاصل از صادرات نفت خام و گاز را به ترتیب یک سوم به 
استانهای نفت خیز و دو سوم به شهرستانهای کمتر توسعه 
یافته پرداخت کند، درحالی که شرکت نفت ماهانه بین 20 
تــا 30 میلیارد تومان به خزانه دولت می پردازد اما در این 

سالیان اخیر سهم هرمزگان پرداخت  نشده است.
وی گفت: مردم استان هرمزگان انتظار دارند که صنایع 
نفتی موجود در استان با درآمدهای میلیاردی برای کشور، 
نقشی نیز در توسعه شهر و روستاهای هرمزگان داشته باشد.

رئیس شورای شهر بندرعباس:

دولت سهم هرمزگان از درآمدهای نفتی را پرداخت نکرده است

قاین- خبرنگار کیهان:
جمعی از طلاب و روحانیون شهرســتان 
قاین در اعتراض به ســخنان ساختارشکن 
استاندار خراسان جنوبی در اجتماع جمعی از 
هنرمندان خراسان جنوبی در دفتر امام جمعه 

قاین تجمع کردند.
طلاب قاین خواســتار پاسخ استاندار نسبت به 
اظهارات ساختارشکن خود به بهانه برگزاری جلسات 
شاد و چگونگی امکان برگزاری رقص مختلط زن و 

مرد در محافل جشن شدند.
آیت الله اصفهانی امام جمعه قاین در ســخنانی 
خطاب به اســتاندار و در جمع روحانیون معترض 
گفت: امیدواریم صحبت های اخیر استاندار محترم 
نظر قلبی ایشان نباشد و نتوانسته باشند نظرشان 
را برســانند، اما بــه هر حال مــا در نظام مقدس 
جمهوری اسلامی که نظامی است مبتنی بر اسلام، 
خطوط قرمزی داریم که برای مردم اهمیت فراوان 
دارد و نسبت به این گونه اظهارات هیچگاه سکوت 

نکرده اند، چرا که عدول از این خطر قرمزها در هر 
صورت ضربه به نظام محسوب می شود و آلت دست 

دشمنان قرار می گیرد.
وی افزود: اســتاندار محترم بایــد دقت کنند 
کــه فرهنگ غنی مردم خراســان جنوبی و ایمان 
راسخشان قابل مقایسه با هیچ کجا نیست و نباید 
حرفی زده شــود که مغایر با این فرهنگ و روحیه 
باشــد و باعث تحریک احساســات پاک مردم و به 
طبع آن موجب ایجاد اختلافات شــود و سوژه ای 

برای دشمنان را فراهم آورد.
امام جمعه قاین در ادامه گفت: مشکلات اصلی 
جامعه مســائل اقتصادی، بیکاری، اشتغال جوانان 
اســت و باید در راه حل این مشــکلات اصلی قدم 
برداشــت و طرح مســائل متفرقه به صلاح نیست 
و بنابر فرموده رهبر معظم انقلاب باید مســئولان، 
تمام تلاش و هم و غمشان برای حل این مشکلات 
باشد که اگر این مشکلات حل شود، شادی واقعی 

به جامعه و چهره مردم برخواهد گشت.

اعتراض طلاب قاین به سخنان ساختارشکن استاندار خراسان جنوبی

1200 نفر از محرومان سراسر کشور برای نخستین 
بار به بارگاه منور حضرت رضا)ع( مشرف شدند.

ایــن گــروه از زائــران بــه همــت کاروان خیریــه 
»علی بن موســی الرضا)ع(« به مدت سه روز میهمان آستان 
قدس رضوی شــدند و علاوه بر بهره مندی از فیض زیارت 
این بارگاه نورانی، در برنامه های فرهنگی-تبلیغی حرم مطهر 

رضوی نیز شرکت کردند.
سکینه غریبی از شهرستان قم یکی از اعضای این کاروان 
است که نزدیک 60 سال سن دارد، همسرش سال هاست از 
دنیا رفته است و 5 فرزند دارد و به خاطر مشکلات زندگی 
تاکنون نتوانســته بود به پابوس امام رضا)ع( بیاید. فاطمه 
حیدری از روســتای کهک اســتان مرکزی دیگر عضو این 
کاروان اســت که نزیک 70 ســال از خدا عمر گرفته ، ولی 

تاکنون مشهد الرضا)ع( را ندیده بود.
 اجرای برنامه های فرهنگی از جمله ســخنرانی، قرائت 
زیارت امین الله، ذکر مصیبت اهل بیت)ع( از دیگر برنامه هایی 
بود که در رواق دارالهدایــه برای این گروه از زائران زیارت 

اولی برگزار شد.

1200 زائر زیارت اولی
به حرم مطهر رضوی مشرف شدند

نهمین نمایشــگاه بزرگ کتاب یزد با حضور 3۸ ناشر خارجی و با 
حضور مسئولان کشوری در یزد برگزار شد.

در این نمایشگاه بزرگ، 479 ناشر از استان یزد و نقاط مختلف کشور و 38 
ناشر خارجی از کشورهای مختلف جهان کتاب های خود را برای شرکت کنندگان 
به نمایش و فروش گذاشتند.ناشران خارجی حاضر در این نمایشگاه که عمدتا 
از طریــق رابطان داخلی فعالیت خود را انجام می دهند، 14 هزار عنوان کتاب 
تخصصی و متناســب با نیاز اســتان یزد به ویژه جامعه دانشــگاهی را به این 
نمایشــگاه آورده اند.همچنین بیش از 54 هزار عنوان کتاب هم از طریق 479 
ناشر ایرانی حاضر در این نمایشگاه در غرفه  ها قرار گرفته تا علاقه مندان کتاب 
و کتاب خوانی بتوانند از این کتاب ها استفاده کنند.علاقه مندان به بازدید از این 
نمایشگاه می توانند تا هفت اسفند همه روزه از ساعت 9 تا 13 و 16 تا 21 به 

محل نمایشگاه های بین المللی یزد مراجعه کنند.

 عضو شــورای اسلامی شهر قم به اجرای 
طرحی که موجب مخدوش شــدن دید حرم 
مطهر حضرت معصومه)س( از ســمت بلوار 

پیامبر اعظم)ص( می شود، انتقاد کرد.
 مصطفی سعادت طلب در جلسه شورای اسلامی 
شهر قم با اشاره به ساخته شدن یک سازه معماری 
شــبیه به مناره در ورودی حرم مطهر از محور بلوار 
پیامبر اعظم)ص( ابراز کرد: این دو تا مناره جدید که 
جلوی گنبد مطلا ساخته می شود یکی از اشتباهات 

معماری در شهر قم است.
وی با انتقاد به اجرایی شــدن این طرح گفت: 
برای بلوار پیامبر اعظم)ص( میلیاردها هزینه شده 
که گنبد را از دور ببینیم اما حالا با اجرای این طرح 

یک نماد بی هویت جلویش گذاشته ایم و هر چه ما 
داد می زنیم کســی گوش نمی دهد.وی با اشاره به 
استفاده از ظریف ترین هنرهای اسلامی در ساخت 
حرم مطهر گفت: هر موضوعی که موجب مخدوش 
شــدن این نماد شــود از نظر کارشناسی نامطلوب 
است.رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی 
شــهر قم با اشاره به اینکه این ورودی در شأن حرم 
مطهر نیست اظهار کرد: درخواست از مسئولان این 
است که از کارشناسان استان برای ساماندهی این 
موضوعات استفاده کنند. وی با بیان اینکه اگر این 
طرح اجرا شــود لطمه ای بــه معماری زیبای حرم 
مطهر است افزود: آن مشاور و پیمانکار حق نداشته 
چنین طرحی را برای مقابل حرم مطهردر نظر بگیرد.

انتقاد از مخدوش شدن دید گنبد حرم مطهر حضرت معصومه)س(

شهرکرد - خبرنگار کیهان:
اعضای  پیوند  تیم  هماهنگ کننده  مسئول 
استان چهار محال و بختیاری گفت: اعضای یک 
بیمار مرگ مغزی در شهرستان لردگان به 4 نفر 

بیمار نیازمند اهدا شد.
زهرا ســیاح افزود: خانم نزاکت مشــفق زاده 35 
ساله به علت مسمومیت با گاز به بیمارستان شهدای 

لردگان منتقل شد.
وی اضافه کرد: با وجود تلاش پزشکان، فرد مصدوم 
به دلیل شدت گازگرفتگی دچار ایست قلبی و مرگ 
مغزی شد که با رضایت خانواده مصدوم، کبد، کلیه ها و 
نسوج وی برای پیوند به بیماران نیازمند در بیمارستان 

آیت الله کاشانی شهرکرد جداسازی شد.

همدان- خبرنگار کیهان:
مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان همدان گفت: بحران آب و 
مدیریت پسماند، مهم ترین چالش های زیست محیطی استان محسوب 

می شوند.
محمدرضــا محمدی در گفت وگو با خبرنگاران افزود: برای مقابله با بحران 
آب، اقدامــات خوبی مانند برخورد بــا چاه های آب غیرمجاز و تجهیز مزارع به 
سیســتم های آبیاری تحت فشار و نوین در استان انجام شده و تداوم دارد.وی 
ادامه داد: در حوزه مدیریت پسماند نیز، تکلیف برنامه ای در یک سال گذشته 
برای دســتگاه های مختلف مشخص شده و اتفاقات خوبی در این زمینه افتاده 
است از جمله الزام دانشگاه علوم پزشکی برای نصب دستگاه بی خطرساز زباله 
در بیمارستان ها و مکان یابی جهت امحای پسماندهای ویژه و اقدام برای جذب 
سرمایه گذار برای اجرای آن، انجام شده است.وی یادآور شد: در یک سال گذشته، 
جهت احیای تالاب خشک شده آق گل نیز کارهایی صورت گرفته و نسبت به 
نصب کنتور هوشــمند برای چاه های آب اطراف، لایروبی مبادی ورودی توسط 
شــرکت آب منطقه ای، برخورد با چاه های غیرمجاز، بهینه سازی الگوی کشت 
در زمین های کشاورزی حاشیه تالاب از سوی دستگاه ها و سازمان های مرتبط 
اقدام شــده اســت.محمدی اضافه کرد: همچنین مواجهه حقوقی با تخلفات و 
برداشــت های مســتقیم آب از حوزه تالاب آق گل و جلوگیری از ادامه تخلف 
انجام گرفته و با همکاران در اســتان مرکزی به جهت اشــتراک مرزی تالاب، 
نشست هایی داشته ایم و امیدواریم در آینده به نتیجه برسد که البته مشارکت 
محلی ها و آگاه سازی جامعه محلی در موفقیت این پروژه اهمیت بسیاری دارد.
وی به وضعیت آلایندگی واحدهای صنعتی اشاره کرد و اظهار داشت: هم اکنون 
حدود 23 واحد از مجموع 250 واحد صنعتی استان، دارای آلایندگی هستند.

سخنگوی شورای شهر گرگان گفت: در اجرای طرح تله کابین گرگان 
هیچ گونه درختی قطع نخواهد شد بلکه در برخی مناطق سفید چشمه 

نیز باید درخت کاشته شود.
صفرعلی پائین محلی اظهار داشــت: همه مجوزهای لازم از سازمان محیط 
زیســت و منابع طبیعی برای احداث تله کابیــن گرگان در منطقه ناهارخوران 
گرفته شــده و به شــدت به دنبال اجرای آن هستیم.وی افزود: شهر گرگان از 
نظر گردشگری جایگاه مناسبی ندارد و شهر هیچ گونه جذابیتی برای جذب و 
ماندگاری گردشــگر ندارد و بنابراین این طرح تله کابین در منطقه ناهارخوران 
گرگان اجرا می شود.عضو شورای شهر گرگان تصریح کرد: استارت این طرح از 
10 سال پیش آغاز شد اما متاسفانه به علت اینکه زمین آن معارض داشت این 
طرح عقب افتاد اما اکنون زمین تملک شده و در اختیار شهرداری قرار گرفته 
است.وی اظهار کرد: در این طرح فاصله های پایه ها و ارتفاع پایه ها را زیاد کردیم 
تا دو خط رفت و برگشت از بالای درخت ها عبور کند و حتی در سال های آینده 
نیز ارتفاع درخت ها به ارتفاع این پایه ها نمی رسد و به هیچ درختی آسیبی وارد 
نمی شــود. پائین محلی با اشــاره به اینکه برخی افراد و حامیان محیط زیست 
مانع پیشــرفت و توسعه شهر می شوند، افزود: سؤال من از این افراد این است 
که آیا دیگر تله کابین ها در شمال کشور مانند نمک آبرود و غیره سبب تخریب 
محیط زیست شده؟ اگر سبب تخریب محیط زیست شده چرا خط دوم آن را 

هم در نمک آبرود احداث کردند؟

رئیس سازمان حمل و نقل و اتوبوسرانی شهرستان میانه از 
راه اندازی تاکسی کتابخانه ای در این شهرستان خبر داد.

بهزاد واحدی اظهارکرد: این سازمان در راستای ترویج فرهنگ کتاب 
و کتابخوانی، اقدام به راه اندازی تاکسی کتابخانه ای به صورت نمونه برای 

10 تاکسی در سطح شهر کرده است.
وی گفت: در این طرح خلاصه ای از چندین جلد کتاب را به صورت 
بروشور درآورده و در تاکسی های 10 خط مختلف در دسترس مسافران 
قــرار داده ایم تا ضمن ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی از اتلاف وقت 

شهروندان در تاکسی ها جلوگیری کنیم.
واحدی با بیان اینکه بیشتر اقشار مردم در سطح شهر برای تردد با 
تاکسی سر و کار دارند، گفت: برای اینکه مردم سرگرم شده و علاقه به 
کتاب و کتابخوانی داشــته باشند، برای نخستین بار اقدام به راه اندازی 
تاکسی کتابخانه ای کرده ایم و اگر شاهد استقبال مردم باشیم به افزایش 

این کتابخانه ها اقدام خواهیم کرد.
واحدی با اشــاره به وجود بیش از 480 دســتگاه تاکسی در شهر 
میانه، گفت: با اســتقبال مردم این اقدام دائمی می شود و تغییر محتوا 

در کتاب های در دسترس نیز صورت خواهد گرفت.
وی در پایان موضوع های علمی، فرهنگی، آموزشــی و اجتماعی را 

از مهمترین محتوای جزوه های تاکسی های کتابخانه ای عنوان کرد.

پلدختــر - رئیس شبکه بهداشت و درمان پلدختر در جلسه شورای 
سلامت این شهرستان اظهار داشت: پرسنل شبکه بهداشت و درمان 

پلدختر 11 ماه است که حقوق و کارانه ای دریافت نکرده اند.
ناصر بابایی با اشاره به راه اندازی بیمارستان صحرایی در ایام دهه فجر افزود: 
این بیمارستان در منطقه »سراب حمام« 22 عمل جراحی انجام داده و تعدادی 
از مراجعان نیز برای انجام عمل جراحی به بیمارســتان پلدختر منتقل شدند.
وی گفت: در این بیمارستان صحرایی روزانه بیش از 600 میلیون تومان برای 
مداوای بیماران و با هدف خدمت به مردم مناطق محروم هزینه شده است.وی 
با تأکید بر رعایت مســایل بهداشتی سطح شهر در ایام نوروز افزود: چادرهای 
سیار که هر سال در کنار جاده برپا می شوند هیچگونه مجوز بهداشتی ندارند و 

شبکه بهداشت و درمان با برپایی این گونه چادرها موافق نیست.
رئیس شــبکه بهداشــت و درمان پلدختر با بیان اینکه بازرسی های شبکه 
بهداشت و درمان از یک اسفند ماه تشدید شده و تا 15 فروردین ماه ادامه دارد 
گفت: در این ایام برای تهیه و توزیع مواد غذایی اکیپ هایی از سوی اداره تعزیرات 

و نیروی انتظامی در سطح شهر با این شبکه همکاری کنند.
بابایی گفت: بعضی لوله های آب و فاضلاب شهری و روستایی دچار شکستگی 
شــده که زنگ خطری برای شــیوع بیماری های واگیر است و بهتر است آب و 

فاضلاب شهری و روستایی قبل از ایام نوروز نسبت به تعمیر آنها اقدام کنند.
وی از شهرداری خواست که آب آشامیدنی و غیر آشامیدنی در سطح شهر 
به ویژه درون پارک ها را با نصب تابلوها برای راهنمایی مسافران مشخص کند.

رئیس شبکه بهداشت پلدختر خبر داد
تأخیر 11 ماهه در پرداخت حقوق 

کارکنان شبکه بهداشت پلدختر

زیان های سیل در جهرم
 بیش از 2 هزار میلیارد ریال برآورد شد

مدیرکل محیط زیست همدان:
بحران آب و مدیریت پسماند 

چالش های زیست محیطی استان هستند

با حضور 3۸ ناشر خارجی
نهمین نمایشگاه بزرگ کتاب یزد برگزار شد

راه اندازی تاکسی کتابخانه ای در میانه

شهردار اعلام کرد
بهره برداری از فاز سوم خط یک

 قطار شهری اصفهان در سال آینده

سخنگوی شورای شهر گرگان:
هیچ درختی برای احداث تله کابین گرگان 

نباید قطع شود

اهدای اعضای بیمار مرگ مغزی 
در لردگان نماینده مردم اهــواز در مجلس با بیان اینکه اراضی اطراف تالاب 

شادگان همه شوره زار هســتند، گفت: یک ذره آب شیرین در تالاب 
شــادگان وجود ندارد و پساب های شور نیشکر است که به این تالاب 

ورود پیدا می کند.
جواد کاظم نسب الباجی با اشاره به مسائل محیط زیستی خوزستان از جمله 
تالاب شــادگان اظهار داشت: آبی که در تالاب شادگان وجود دارد آب شیرین 
نیست و پساب های نیشکر است به طوری که شوره این آب، در حال نابود کردن 
نیزارهای این تالاب اســت.وی با بیان اینکه اراضی اطراف تالاب شادگان همه 
شــوره زارند، افزود: باید توجه ویژه ای به تالاب شادگان شود و حقابه این تالاب 
را تامین کنند، تالاب شــادگان همانند گذشته نیست و باید آب شیرین به این 

تالاب ریخته شود تا دوباره پرندگان به سمت آن بیایند.
وی به سفر ابتکار رئیس سازمان حفاظت محیط زیست کشور به خوزستان 
اشاره کرد و گفت: ما تا کنون نتیجه عملکرد رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
کشــور را لمس نکرده ایم البته مسئولان محیط زیست استان باید همت کنند 

و گزارش دقیق به ابتکار و نیز درخواست تامین حقابه تالاب ها را ارائه دهند.
وی افزود: اگر ضعفی هست در مدیریت محیط زیست استان است چرا که 

آنها گزارش های ناصحیح را به رئیس سازمان حفاظت محیط زیست می دهند.
نماینده مردم اهواز، باوی، حمیدیه و کارون با بیان اینکه تالاب شادگان پر از 
پساب های نیشکر است و حجم زیادی از تالاب هورالعظیم هنوز آبگیری نشده، 
تصریح کرد: ابتکار بیشتر به اطلاعات داده شده توسط کارشناسان توجه کند تا 
مدیران آب و برق و محیط زیست استان، زیرا آنها بیشتر به فکر منافع خودشان 
هستند. وی با بیان اینکه سؤالات زیادی هست که ابتکار باید به آنها پاسخ دهد، 
گفت: مسائل زیست محیطی زیادی در سطح استان از جمله سوزاندن نی های 
نیشکر و یا آلاینده های نفتی وجود دارد که ابتکار باید بگوید چه عملکردی در 

زمینه حل این مشکلات داشته است؟

سالاری گفت: مردم بندرعباس انتظار دارند که هرگونه 
استخدامی در صنایع نفتی استان شفاف باشد و اگر نیاز به 
نیرو دارند بطور مناســب اطلاع رسانی کرده تا همه جوانان 
استان بتوانند در این فرصت ها حضور پیدا کرده و در اشتغال 

این صنایع سهمی داشته باشند.
رئیس شورای شهر بندرعباس خطاب به مدیران صنعتی 
استان گفت: استفاده از نیروهای درون استان در صنایع به 
لحاظ هزینه  بیش از 40 درصد به نفع صنایع است چرا که 
نیــروی بومی هزینه ایاب و ذهاب کمتری دارد و مرخصی 
کمتری طلب می کند و خانه سازمانی نیاز ندارد و هر زمان که 
شما بخواهید در دسترس خواهد بود اما استفاده از نیروهای 

غیربومی هزینه های صنایع استان را افزایش می دهد.
سالاری خاطرنشان کرد: شرکت فلات قاره 70 درصد 
فعالیت هایش در شــهربندرعباس متمرکز است اما مالیات 
ارزش افزوده خود را در اســتان دیگری پرداخت می کند و 

شایسته است مالیات آن به استان هرمزگان منتقل شود تا 
منافع آن متوجه توسعه زیرساخت های استان هرمزگان شود.

وی گفت: برابر سند چشم انداز بیست ساله و سیاستهای 
ابلاغی از سوی رهبر معظم انقلاب همه صنایع و شرکت های 
دولتی و غیردولتی که در هر منطقه حضور دارند، موظفند 
نیروهای موجود حتی پیمانکاران خود را در صورت وجود 
شــرایط مساوی از میان نیروهای بومی همان منطقه بکار 
گیرند. ســالاری گفت: متأســفانه صنایع نفتی در توسعه 
فرهنگی و اجتماعی شــهر بندرعباس و اســتان هرمزگان 
گام شاخصی برنداشته اند و بدلیل فقدان امکانات فرهنگی 
و زیرســاخت های مناســب در این زمینه شاهد مهاجرت 
نیروهای پرتوان فرهنگی استان به دیگر استان های کشور 
هســتیم.  وی افزود: در اطراف شــهر بندرعباس 7 پارک 
جنگلی شناســایی شــده که برای توسعه و تجهیز آنها به 

کمک صنایع نفتی استان نیاز است.

وزیر نیرو:

ریزگردها در خوزستان به خاک تبدیل شده است


